

## Menighedsrådsmøde tirsdag den 25. marts 2025

Til stede er: Lone, Mette, Marie, Hjalti, Simon, Tove, Lilli, Edvard og Poul

Afbud:

Vi begyndte med at synge nr. 2, *Lover den Herre*. Derefter en kort andagt ved Simon.

Vi begynder mødet med punkt 3. Nyt fra kassereren, da Lone Marcussen er med.

Dagsorden:

1. Siden sidst
  - a. Hegn i præsteboligen have (Simon) *OK*
  - b. Skruer i Møllegårdsskolen (Marie) *OK pt. (Marie holder øje)*
  - c. Nye bænk i Mindelunden (Hjalti) *Kommer i første halvdel af juni måned.*
  
2. Nyt fra formanden
  - a. Kort nyt til info:
    - i. Diverse post
      1. Kursus for alle Menighedsråd i Skjern Provsti den 2. april kl. 17 – 20 i Kirkehuset. Nogle der vil følges? *Tove, Lilli, Poul, Marie evt. Mette (Lilli tilmelder). Marie kører fra Lilli.*
      2. Arbejds miljøkonference i Middelfart den 2. oktober, tilmelding senest den 1. juli. Nogen der vil afsted? *På næste møde.*
    - b. Menigheds møde hvornår? *På næste møde*
    - c. Fremtidens Provstiudvalg *Der bliver valg til efteråret.*
  
3. Nyt fra kassereren
  - a. Godkendelse af årsregnskab 2024. Lone Marcussen deltager (årsregnskab uploades i kirkeportalen senest en uge før MR-møde) *Godkendt Sønder Borris Sogns Menighedsråd, CVR-nr. 28677510, Regnskab 2024, Afleveret d. 25-03-2025 19:10*
  - b. Budget ønsker 2026 *Fuger i kirkegulvet (Hjalti hører mureren om prisoverslag for fugning), tårngitre, 35.000,-, hovedreparation af gammel minilæsser eller pris på en ny, evt. leasing (Hjalti undersøger nærmere). Kirkegårds kort, 35.000. Foredrag 10.000.*
  - c. Budgetsamtale onsdag den 7. maj i Skjern, tilmelding senest 5. maj. Hvem vil med? *Mette, Simon, Edvard (Mette melder til).*
  
4. Nyt fra præsten
  - a. *Simon er blevet tillidsmand i provstiet.*

- b. *Gudstjeneste med efterfølgende frokost 6. juli 10.00.*
  - c. *Høstgudstjeneste, hvilke organisationer skal indsamlingerne gå til? Punkt fra okt. 2024*
    - i. *De vi har på listen i forvejen, desuden Blå Kors, Soldatermissionen (landsorganisationen), Mission Øst, Danmission, Kristelig handicapforening og Værestedet Montana.*
  - d. *Graversamarbejde med FASTER i forbindelse med sygdom? (Simon, Edvard)*
    - i. *På sigt kan der i vinterperioden blive behov for et samarbejde, fx ved begravelser når der skal være to mand til stede. Eller ved pludselig opstået sygdom. Lige nu samarbejdes der indimellem og der lånes maskiner af hinanden. På sigt kan der i takt med at der bliver færre begravelser og kirkegårde "skrumper" blive færre mandskabstimer på kirkegårde. P.t. har vi de medarbejdere vi skal bruge. På møde igen i oktober.*
  - e. *Der tilstræbes samme takst for vikarer for kirkesanger og kirketjener i begge sogne.*
  - f. *Evt. fællesmøde med FASTER for at lære hinanden at kende, da det også er et nyt menighedsråd og vi har fælles berøringsflader. Simon finder dato i efteråret i samarbejde med de to formænd.*
5. *Nyt fra kirkeværgen*
6. *Nyt fra kontaktpersonen*
  - a. *Larysa er ansat som gravermedhjælper med 16 timer i ugen i gennemsnit, og der er skrevet kontrakt.*
7. *Nyt fra sekretæren*
  - a. *Vi kan ikke afholde menighedsrådsmøde i Borris Sports- og Kulturcenter den 18. november pga. kommunalvalg. Ny dato! 4. november.*
  - b. *Dokumenter fra Minikursus i FIN er i Kirkeportalen under kurser. Nogle der vil have Toves tastevejledning, jeg har ekstra kopier?*
  - c. *Jeg har snakket med Christina, kirke- og kulturmedarbejder, om evt. emner til foredrag for børnefamilier, vi snakkes ved senere. Hvor mange penge vil vi bruge på foredragsholdere? Vi sætter 10.000 på i budget '26.*
8. *Nyt fra udvalgene*
  - a. *Nyt fra gudstjeneste- og aktivitetsudvalg*
    - i. *Himmelske dage i Silkeborg. Fællestur? (Lilli) Droppes*
    - ii. *Onlinegudstjeneste, evt. som i Sankt Pauls i København (Lilli) På næste møde, Christina kunne evt. inddrages i optagelse/redigering.*
    - iii. *Lille Bededagsgudstjeneste 15. maj kl. 19 med efterfølgende hveder.*
    - iv. *Vuggestue og dagpleje kommer i kirken fredagen inden Palmesøndag.*
    - v. *Markedsgudstjeneste 25. maj (Dalager)*
    - vi. *2. Pinsedagsgudstjeneste i Borris 9. juni (Møllegårdsskoven)*
  - b. *Nyt fra præsteboligudvalg*

- i. *Ny vandhane i præsteboligen*
  - c. Nyt fra sognebladsudvalg
  - d. Nyt fra kirke- og kirkegårdsudvalg
    - i. Møde for at få samlet op på løse ender og forberede os på kirke- og kirkegårdssynet? (Lilli) *Dato for kirke- og kirkegårdssyn ændres til 29. april kl. 15. møde inden i udvalget den 7. april 15.*
    - ii. Konsulentmøde til efteråret. Er der noget vi skal arbejde henimod? Tove talte på et tidspunkt om belysning af albertavlen. Andet? *Hjalti hører Borris El om muligheder.*
    - iii. Skred i vestdiget 3 steder *Hjalti har sendt billeder til Knud Erik Dyrvig. Hjalti beder om et tilbud og vi søger provstiudvalget om penge fra reserven. Provstiudvalgsmøde den 9. april.*
    - iv. Det sorte "tæppe" til at lægge på katafalken har desværre været udsat for en sulten mus og der er kommet et par huller i. What to do? Katafalken bliver stående "naturel" og tæppet gemmes.
  - e. Nyt fra udvalg for Vigen og Præstegårdsjorden
  - f. Nyt fra Møllegårdsskovudvalg
    - i. *Træfældning på lørdag 9.30.*
  - g. Nyt fra folkekirkens ydre mission
  - h. Nyt fra besøgstjenesten
    - i. *Der er kommet nye foldere, de ligger i våbenhuset.*
  - i. Nyt fra Borriskoret
    - i. *Fællessang i kirken i samarbejde med Gerda og Sogneforeningen har været en succes. Der var 55 i kirken, da sangaftenen var der. Der planlægges igen til efteråret på skiftende ugedag og på skiftende lokaliteter.*
9. Vision for Borris kirke
- a. Der har været afholdt konference i Ringe "Landsbykirkens fremtidige rolle". På hjemmesiden kirkenpålandet.dk skulle der være uploadet ting fra konferencen. Er det mon noget vi kan bruge her i Borris? Noget vi skal kigge på det? (Lilli) *På næste møde.*

10. Eventuelt

Referatet er godkendt Borris den \_\_\_\_\_ 25. marts 2025 \_\_\_\_\_



Formand



Næstformand og sekretær



Kasserer



Kontaktperson



Kirkevæрге



Menigt medlem



Præst